



جنيف، 5 تموز/يوليو 2023

احفظوا التاريخ: 21 أيلول/سبتمبر 2023

فعالية برلمانية في قمة أهداف التنمية المستدامة واجتماعات أخرى رفيعة المستوى

معالي السيدة الرئيسة،

معالي السيد الرئيس،

سيعقد عدد من الفعاليات الهامة خلال افتتاح الأسبوع الرفيع المستوى للدورة الـ78 للجمعية العامة للأمم المتحدة في الفترة من 18 إلى 22 أيلول/سبتمبر، في نيويورك. سيلتقي قادة العالم للتركيز على المسائل الملحة في عصرنا والاتفاق على مجموعة مشتركة من الحلول.

وتصدر قائمة الفعاليات رفيعة المستوى قمة أهداف التنمية المستدامة التي طال انتظارها، في 18-19 أيلول/سبتمبر. وستعقد في الفترة من 20 إلى 22 أيلول/سبتمبر ثلاثة اجتماعات ليوم واحد بشأن الصحة - على التوالي بشأن التغطية الصحية الشاملة، والسل، والوقاية من الجوائح. وفي 20 أيلول/سبتمبر، سيعقد اجتماع رفيع المستوى حول تمويل التنمية بالإضافة إلى فعالية خاصة للأمين العام للأمم المتحدة حول أزمة المناخ. وبموازاة ذلك، سيتحدث كل من قادة العالم أمام الجمعية العامة.

وعلى الصعيدين السياسي والتنفيذي، ينشط الاتحاد البرلماني الدولي في جميع هذه المسائل حيث يُطلب من البرلمانات مساءلة الحكومات عن التزاماتها. ونتيجة لذلك، سيرز دور البرلمانات في تنفيذ أهداف التنمية المستدامة والالتزامات الصحية في اجتماعات الأمم المتحدة وفي الوثائق الختامية لكل منها. وتشمل بعض هذه



الاجتماعات عنصراً للجهات المعنية المتعددة، يدعو إلى مشاركة البرلمانيين، وكذلك ممثلي المجتمع المدني والقطاع الخاص.

وأمام القدر الكبير من المخاطر التي تواجهها، سينظم الاتحاد البرلماني الدولي اجتماعاً لأعضاء البرلمان يوم الخميس 21 أيلول/سبتمبر. سيتم تنظيم هذا الاجتماع من خلال قسمين: ينظر القسم الأول بشكل عام إلى دور البرلمانات في تنفيذ أهداف التنمية المستدامة، ويركز القسم الثاني على العمل البرلماني من أجل الصحة.

كما هو الحال بالنسبة لجميع الفعاليات المرتبطة بالقمم العالمية، ستكون هذه الفعالية البرلمانية متاحة لأعضاء البرلمان المسافرين إلى نيويورك مع وفدهم الوطني (الحكومي). أشجعكم على التنسيق مع حكومتكم في أقرب وقت ممكن لضمان ضم عضو أو أكثر من أعضاء البرلمان إلى الوفد الوطني في الأسبوع الرفيع المستوى.

وسيتم الإعلان عن وقت الفعالية البرلمانية، ومكان عقدها، وبرنامج عملها في أوائل أيلول/سبتمبر، وسيتم نشرها على صفحة الفعاليات الخاصة بنا على الرابط الإلكتروني التالي: <https://www.ipu.org>.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

(التوقيع)

مارتن تشونغونغ

الأمين العام





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

Office of the Secretary General

T +41 22 919 41 50

F +41 22 919 41 60

E postbox@ipu.org

www.ipu.org

Chemin du Pommier 5
Case postale 330
1218 Le Grand-Saconnex
Geneva – Switzerland

Geneva, 5 July 2023

SAVE THE DATE: 21 SEPTEMBER 2023

Parliamentary Event at the SDG Summit and other High Level Meetings

Dear Madam President,
Dear Mr. President,

A number of important events will take place during the opening High Level Week of the 78th General Assembly of the United Nations from 18 to 22 September, in New York. World leaders will converge to focus on the burning issues of our time and agree to a common set of solutions.

Topping the list of high level events is the much anticipated [SDG Summit](#), on 18-19 September. Three one-day meetings on health – respectively on Universal Health Coverage, on Tuberculosis, and on Pandemic Prevention – will take place from 20 to 22 September. On 20 September, there will be a high level meeting on development finance and as well as a special event of the UN Secretary-General on the climate crisis. In parallel, each of the world leaders will speak before the General Assembly.

Politically and operationally, the IPU has been active on all of these issues where parliaments are called upon to hold governments accountable for their commitments. As a result, the role of parliaments in the implementation of the SDGs and of health commitments will feature high at the UN meetings and in their respective outcome documents. Some of these meetings include a multi-stakeholder component that invites the participation of parliamentarians as well as representatives of civil society and of the private sector.

With so much at stake, the IPU will organize a meeting for members of parliament on Thursday, 21 September. This meeting will be structured in two parts: one looking broadly at the role of parliaments in the implementation of the SDGs, and another zeroing in on parliamentary action for health.

As is the case for all of our events connected to global summits, this Parliamentary Event will be **open to members of parliament travelling to New York together with their national (governmental) delegation**. I encourage you to coordinate with your government as soon as possible to ensure the inclusion of one or more members of parliament in the national delegation to the High Level Week.

The time, venue and programme of the Parliamentary Event will be announced in early September and posted to our Events page at <https://www.ipu.org/>.

Yours sincerely,

Martin Chungong
Secretary General